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За словами фахівців, окрім того, що міська влада 

працює над. реконструкцією вулиці Чорновола, уже 
варто подумувати і про поки що незабудовані терито
рії: як дощова вода буде очищатися і транспортувати
ся кудись, якщо територію забудують як, до прикладу, 
на Щасливому. А для того щоб вирішити це питання, 
потрібна узгоджена і скоординована дія забудовників. 
Але це - в майбутньому і, ймовірно, що в далекому 
майбутньому. Поки депутати міської ради зуміли по
годити тільки програму по очищенню водосховища 
та річок міста Рівне. Цього року планують її потроху 
реалізовувати. Розпочали зі знаків, які розділяють при
бережну захисну смугу. Планували в цьому році при
дбати і земснаряд.

- На цей рік ми запропонували хоча б зробити ка
дастровий номер площі самої водойми, аби хоча б в 
електронній формі показали нам її береги. Говорили і 
про те, що необхідно повертати земснаряд, який у нас

колись постійно чистив озеро. Бо на сьогодні там ве
ликий прошарок мулу, тому-то Басівкутське водосхо
вище обміліло. Як наслідок - вода почала швидше на
гріватися, зеленіти, цвісти, мутніти. Ми просимо, щоб 
у бюджет цього року включили земснаряд і почали 
чистити водойму. А для того щоб ці мули не вивози
ти - можна їх одразу ж біля берега виливати, роблячи 
габіони. (просторова сітчаста конструкція, заповнена 
природним каменем, через яку добре фільтрується 
вода, що дозволяє звести до мінімуму гідростатичний 
тиск і одночасно намертво закріпити грунт - ред.). Так 
ми можемо цю прибережну зону на метрів десять роз
ширити і зробити ту ж саму проїжджу частину для ве
лосипедистів, доріжки для пішоходів. Одразу закриємо 
кілька питань: намулювання заллє всі стічні труби, які 
рівняни самовільно проклали в озеро, друге -  всі ма
тимуть вільний доступ по колу озера, і третє -  очис
титься озеро, - говорить депутат Рівнеради Олександр 
Довжаниця.

Під час круглого столу заговорили й про те, що у

забрудненні озера Басів Кут винні не лише рівняни, які 
виводять септики просто в озеро. Проблема тягнеться 
ще з верхів’я озера у Здолбунові та Квасилові. Наслід
ки цього відчуває і Устя.

- Наш університет не один рік займається проблема
тикою водних ресурсів, в тому числі і проблематикою 
басейну річки Устя. Однозначно ми говоримо про те, що 
неможливо вивчити проблематику Басівкутського водо
сховища, коли ми не вирішимо проблематику басейну 
річки Устя. Сьогодні піднімаємо питання тільки локальне, 
але забруднення річки Устя, в тому числі Басівкута, здій
снюється у верхів’ї річки. Ми ведемо певні дослідження 
вже не один десяток років, і стверджуємо, що йде нарос
тання забруднюючих речовин саме біля витоків річки. І 
Здолбунів та Квасилів також є вирішальними у форму
ванні якості води і погіршенні її. Тож коли ми говоримо 
про покращення екологічної ситуації Басівкутського во
досховища, то говоримо і про те, що на вході у Басів Кут 
річка має 3-4 клас якості води. І дуже важко буде нам 
впоратися з цим навантаженням без вирішення питання 
забруднення верхів’я. Тому, на нашу думку, необхідне 
проведення комплексних досліджень, а саме досліджень, 
які направлені на оцінку стану річки від витоків до гирла, 
щоб визначити, які ж все-таки є джерела забруднення. 
Бо на сьогодні наше озеро -  як фільтр. Воно спрацьовує 
як печінка. Слава Богу на сьогодні воно має велику са
моочисну здатність і може переробляти ті забруднюючі 
речовини, які потрапляють в нього, - резюмував доцент 
кафедри екології НУВГП Ігор Стадник.

За словами міських обранців, цього року планують 
провести лише вишукувальні роботи, тому навіть при
близно оцінити, скільки місту обійдеться впорядкуван
ня водних об’єктів, поки не можна.

За результатами обговорення вирішили сформувати 
робочу групу, яка куруватиме вирішення проблемних 
питань забудови правого берега Басового Кута. Очо
лить роботу заступник міського голови Віталій Герман.
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